



FOR IMMEDIATE RELEASE

Canadian Police Association Congratulates Prime Minister Mark Carney

Ottawa, ON – April 29, 2025

The Canadian Police Association (CPA) extends its sincere congratulations to Prime Minister Mark Carney on his election and the formation of a new government. We also want to acknowledge and thank all candidates from across the political spectrum who put their names forward in this federal election. Democracy depends on civic participation, and all those who stood for office have made a meaningful contribution to public life.

As the largest national law enforcement advocacy organization in Canada, representing over 60,000 front-line civilian and sworn members serving in communities from coast to coast to coast, the CPA looks forward to working collaboratively with all Members of Parliament in the upcoming 45th Parliament, both those returning to the House of Commons, and those newly elected yesterday.

Members of Parliament and police personnel share a deep commitment to public service and the safety and well-being of the communities we serve. We recognize the important role that elected officials play in shaping the policies and laws that impact public safety, and we are eager to engage in meaningful dialogue on our shared priorities.

Throughout the recent campaign, it was encouraging to see a strong, cross-party focus on issues that directly affect the safety of Canadians. Both the governing Liberal Party and the opposition Conservative Party expressed clear commitments to improving Canada's bail system and taking concrete steps to address the threat posed by serious, repeat violent offenders. We welcome these commitments and stand ready to work constructively with all parties to ensure that these priorities are translated into strong, evidence-based policies that will have a real impact on the ground.

The CPA remains committed to ensuring that the voice of front-line policing professionals is heard at the federal level, and we will continue to advocate for practical and effective measures that support our members and contribute to safer communities across Canada.



L'Association canadienne des policiers félicite le premier ministre Mark Carney

Ottawa (Ontario) – le 29 avril 2025

L'Association canadienne des policiers (ACP) tient à féliciter sincèrement le premier ministre Mark Carney pour son élection et la formation d'un nouveau gouvernement. Nous souhaitons également remercier l'ensemble des candidats de tous les partis politiques qui se sont présentés lors de cette élection fédérale. La participation citoyenne est au cœur de notre démocratie, et tous ceux qui ont choisi de se présenter aux élections ont contribué de manière significative à la vie publique.

À titre de plus importante organisation nationale de représentation du personnel policier au Canada, représentant plus de 60 000 membres civils et assermentés de première ligne dans des communautés d'un océan à l'autre, l'ACP se réjouit de pouvoir collaborer avec l'ensemble des députés du 45e Parlement, qu'ils soient nouvellement élus ou réélus.

Les parlementaires et les membres des services policiers partagent un engagement commun envers le service public et la sécurité des collectivités. Nous reconnaissons l'importance du rôle des élus dans l'élaboration des politiques et des lois qui touchent directement la sécurité publique, et nous sommes impatients de travailler ensemble sur nos priorités communes.

Au cours de la récente campagne électorale, nous avons été encouragés par l'attention portée par plusieurs partis à des enjeux qui ont un impact direct sur la sécurité des Canadiens. Le Parti libéral au pouvoir et le Parti conservateur de l'opposition ont exprimé des engagements clairs pour améliorer le système de libération sous caution du Canada et prendre des mesures concrètes pour faire face à la menace posée par récidivistes violents et dangereux. Nous saluons ces engagements et sommes prêts à collaborer de manière constructive avec tous les partis pour faire en sorte que ces priorités se traduisent en politiques concrètes, solides et fondées sur des données probantes.

L'ACP demeure déterminée à faire entendre la voix des professionnels de la sécurité publique de première ligne à l'échelle fédérale, et continuera à plaider en faveur de mesures efficaces et pratiques qui soutiennent nos membres et contribuent à des collectivités plus sécuritaires partout au pays.